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中文摘要:

      目的 通过对15个不同产地的人参中4种酶活力进行测定，为人参的鉴定和优选提供理论依据。方法 采用中性缓冲液提取粗酶
液，应用分光光度法对15个不同产地的人参中超氧化物歧化酶(Superoxide dismutase，SOD)，谷丙转氨酶(Glutamic-pyruvic transami
nase，GPT)，葡萄糖磷酸异构酶(Glucose phosphate isomerase，GPI)和延胡索酸酶(Fumarase)4种酶的活力进行比较。结果 15批人参
样品的SOD活力相差不大；GPT活力以安图县万宝镇活力最高，是其他样品的2～3倍；通化市集安县、临江市东北岔子村等10批样品的Fum
arase活力明显低于安图县万宝镇、抚松县北岗镇等5批样品。结论 SOD、GPT、GPI、Fumarase的活力可以作为人参品种鉴定的评价指
标。

英文摘要:

      OBJECTIVE To measure the activities of four enzymes in Radix Ginseng from 15 different origins, in order to 
provide theoretical basis for the appraisal of ginseng. METHODS Neutral buffer solution was adopted to extract the 
enzyme solution of Radix Ginseng. Use spectrophotometry to test the activities of Superoxide dismutase (SOD), Glutamic-
pyruvic transaminase (GPT), Glucose Phosphate Isomerase (GPI) and Fumarase. RESULTS There are little difference of the 
SOD activities from 15 batch of ginseng samples; the highest GPT activity of Ginseng sample which in Antu county Wanbao 
town is 2-3 times of other samples. Fumarase activity in Tonghua county Ji’an town, Linjiang city Dongbeichazi town 
and other 10 samples are significantly lower than the activities in Antu county WanBao town，Fuson county Beigang town 
and other 5 batch samples. CONCLUSION The activities of SOD, GPT, GPI and Fumarase can be used as the evaluating 
indicator of species identification of Radix Ginseng.

查看全文  查看/发表评论  下载PDF阅读器 

关闭 



版权所有 © 2008 中国现代应用药学杂志社  浙ICP备12047155号 

地址：杭州市文一西路1500号，海创园科创中心6号楼4单元1301室  

电话：0571-87297398  传真：0571-87245809  电子信箱：xdyd@chinajournal.net.cn 

技术支持：北京勤云科技发展有限公司 


